



Embassy of Japan in Lebanon

November 18, 2022

Press Release

Japan supports the Rehabilitation of Al Mahaba School in Bekaa through Raset Kheir



Japan will extend a grant to Raset Kheir to support the rehabilitation of Al Mahaba school in Saadnayel/Zahle through the Grant Assistance for Grassroots Human Security Program (GGP). On November 18 2022, Ambassador OKUBO Takeshi signed a grant contract with Ms. Ilda Nahas, President of Raset Kheir.

Al Mahaba school provides educational services for more than 450 vulnerable students at affordable costs in Saadnayel, one of the most deprived area in Bekaa. Although the school has played a pivotal role in offering educational service in the area, it suffers from lack of basic infrastructure, and students are obliged to learn in unsafe conditions. Considering the vital role of the school, Japan has decided to support the Raset Kheir's initiative, which will rehabilitate Al Mahaba school. This initiative will enable vulnerable students to study in a healthier and safer environment, which will enhance their educational performance.

At the signing ceremony, Ambassador OKUBO congratulated Raset Kheir and reiterated Japan's keenness to support educational sector. From their side, Raset Kheir expressed their gratitude for Japan's support especially at difficult times, and highlighted the importance of the project.



من الشعب الياباني
From the People of Japan

سفارة اليابان في لبنان

18 تشرين الثاني 2022

بيان صحفي

اليابان تدعم إعادة تأهيل مدرسة المحبة في البقاع من خلال جمعية رشة خير



ستقدم اليابان هبة لجمعية رشة خير الإنسانية، لدعم إعادة تأهيل مدرسة المحبة في سعدنايل/زحلة، وذلك عبر برنامج المساعدات الأهلية لمشاريع الأمن البشري (GPP). في 18 تشرين الثاني 2022، وقع السفير تاكيشي أوكوبو عقد الهبة مع السيدة إيلدا نحاس، رئيسة جمعية رشة خير.

تقدم مدرسة المحبة خدمات تعليمية بكلفة متدنية لأكثر من 450 تلميذاً من الطلاب الأكثر حرماناً في سعدنايل، إحدى أكثر المناطق حرماناً في البقاع. وعلى الرغم من أن المدرسة لعبت دوراً محورياً في تقديم الخدمة التعليمية في المنطقة، إلا أنها تعاني من هشاشة في بنيتها التحتية الأساسية، مما يجعل طلابها يتعلمون في ظروف غير آمنة. ونظراً إلى الدور الحيوي لهذه المدرسة، قررت اليابان دعم مبادرة جمعية رشة خير، التي ستعيد تأهيلها. ستمكن هذه المبادرة الطلاب الأكثر احتياجاً، من الدراسة في بيئة أكثر صحةً وأماناً، مما سيعزز أداءهم التعليمي.

وفي حفل التوقيع، هنا السفير أوكوبو رشة خير وأكد حرص اليابان على دعم القطاع التعليمي. من جانبها، أعربت رشة خير عن امتنانها لدعم اليابان خاصة في الأوقات الصعبة، وسلطت الضوء على أهمية المشروع.